

**CHAPTER VIII**

**NATIONAL ACCOUNTS**

**الفصل الثامن**

**الحسابات القومية**



## Chapter VIII: National Accounts

This chapter provides data on the gross domestic product (GDP) of ESCWA member countries at current prices in national currencies and in United States dollars at constant 2000 prices. It includes major economic indicators, such as real GDP growth rates, GDP per capita rates and GDP growth rates at constant 2000 prices.

Table VIII-1 contains estimates of annual real GDP growth rates for the world and ESCWA region for the period 2006-2011.

Table VIII-2 deals with GDP in ESCWA member countries at current prices in national currencies for the period 2006-2010, while table VIII-3 deals with GDP at current prices in US dollars for the same period.

Table VIII-4 illustrates GDP in ESCWA member countries at constant 2000 prices for the period 2006-2010. Table VIII-5 presents GDP per capita in member countries at constant 2000 prices for that same period.

Table VIII-6 includes data on growth rates of real GDP in ESCWA member countries for the period 2006-2010, and table VIII-7 provides the real GDP per capita growth rates for that same period.

## الفصل الثامن: الحسابات القومية

يتضمّن هذا الفصل بيانات عن الناتج المحلي الإجمالي في بلدان الإسكوا بالأسعار الجارية بالعملة المحلية، وبالأسعار الثابتة لعام 2000 بالدولار الأمريكي. كما يتضمّن عددا من المؤشرات الاقتصادية الهامة، مثل معدلات نمو الناتج المحلي الإجمالي الحقيقي، ونصيب الفرد من الناتج المحلي الإجمالي، ومعدلات نمو الناتج المحلي الإجمالي بالأسعار الثابتة لعام 2000.

ويتضمّن الجدول VIII-1 تقديرات للمعدلات السنوية لنمو الناتج المحلي الإجمالي الحقيقي في العالم ومنطقة الإسكوا للفترة 2006-2011.

ويعرض الجدول VIII-2 بيانات عن الناتج المحلي الإجمالي في بلدان الإسكوا بالأسعار الجارية بالعملة المحلية للفترة 2006-2010، بينما يتضمّن الجدول VIII-3 معلومات عن الناتج المحلي الإجمالي بالأسعار الجارية للدولار الأمريكي في الفترة نفسها.

ويتضمّن الجدول VIII-4 بيانات عن الناتج المحلي الإجمالي في بلدان الإسكوا بالأسعار الثابتة لعام 2000 خلال الفترة 2006-2010، في حين يتناول الجدول VIII-5 نصيب الفرد من الناتج المحلي الإجمالي بالأسعار الثابتة لعام 2000 خلال الفترة نفسها.

ويتضمّن الجدول VIII-6 بيانات عن معدلات نمو الناتج المحلي الإجمالي الحقيقي في بلدان الإسكوا للفترة 2006-2010، في حين يتناول الجدول VIII-7 معدلات نمو نصيب الفرد من الناتج المحلي الإجمالي الحقيقي خلال الفترة نفسها.

## **Sources**

## **المصادر**

Replies to ESCWA questionnaire on National Accounts, No. 31, sent to national statistical offices of ESCWA member countries in July 2011.

الردود عل استبيان الإسكوا حول الحسابات القومية، الرقم 31، المرسل إلى أجهزة الإحصاء المركزية في البلدان الأعضاء في الإسكوا، في تموز/يوليو 2011.

### **Lebanon**

### **لبنان**

Presidency of the Council of Ministers, *Economic Accounts of Lebanon, October 2010*.

رئاسة مجلس الوزراء، الحسابات الاقتصادية في لبنان، تشرين الأول/أكتوبر 2010.

### **Oman**

### **عمان**

Ministry of National Economy, *Statistical Yearbook 2010*.

وزارة الاقتصاد الوطني، كتاب الإحصاء السنوي 2010.

### **Qatar**

### **قطر**

Qatar Central Bank, *Annual Report 2010*.

مصرف قطر المركزي، التقرير السنوي 2010.

### **Saudi Arabia**

### **المملكة العربية السعودية**

Central Department of Statistics and Information website.

الموقع الإلكتروني لمصلحة الإحصاءات العامة والمعلومات.

### **Yemen**

### **اليمن**

Central Statistical Organization, *Statistical Yearbook 2010*.

الجهاز المركزي للإحصاء، كتاب الإحصاء السنوي 2010.

### **Other sources**

### **مصادر أخرى**

United Nations Department of Economic and Social Affairs, *World Economic Situation and Prospects, 2011*.

إدارة الشؤون الاقتصادية والاجتماعية في الأمم المتحدة، الحالة والتوقعات الاقتصادية في العالم، 2011.